
   
 

15. august 2018 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Hvor højt vægtes sygdomsbegrebet "alkoholisme" i Allorfik`s behandlingsmodel? 
 
2. Hvilke behandlingsmetoder benytter man sig af på Allorfik, og har klienterne medindflydelse på, 
hvilken metode der bliver anvendt? 
 
3. Er målet med primærbehandlingen foretaget af Allorfik total afholdenhed eller arbejdes der ud fra 
ideologien "Lær at drikke med måde"? 
 
4. Hvilke former for efterbehandling bliver der tilbudt på Allorfik? 
 
5. Hvilke behandlingstilbud gives der en eventuel gruppe klienter som ikke tror på eller ikke har lyst til at 
komme i behandling hos Allorfik? 
 
6. Allorfik skal have behandlingscentre i alle kommuner. Er der planer om at udvide dette, så der kommer 
behandlingscentre i alle byer eller vil man i stedet overveje at benytte sig af private misbrugsbehandlere, 
der kan rejse ud til de enkelte byer/bygder i stedet for at oprette et decideret center? 
 
7. Naalakkersuisut bedes komme med en behandlingsmæssig og samfundsøkonomisk begrundelse for, 
hvorvidt det er bedst at oprette behandlingscentre i alle byer eller om det vil være smartere at udlicitere 
opgaver til private misbrugsbehandlere 
 
8. Vil Naalakkersuisut overveje at uddelegere ansvaret for misbrugsbehandlingen til kommunerne, så 
klienten og dennes sagsbehandler i fællesskab kan beslutte hvordan og med hvilken behandlingsmetode 
klienten skal behandles? 
 
9. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for misbrugsbehandling? 
(Medlem af Inatsisartut Malene Vahl Rasmussen, Demokraterne) 
 
Begrundelse 
Alkoholisme blev i 1956 anerkendt som en sygdom af American Medical Association. Sygdommen er 
kronisk, fremadskridende og er en primærsygdom. Det vil sige, at den kommer før alt andet, og skal 
behandles før eventuelle underliggende diagnoser kommer frem til et stadie, hvor disse kan behandles.  
 
Der findes ingen helbredelse for alkoholisme da det som sagt er en kronisk sygdom, men sygdommen kan 
standses i sin progression. Dette kan dog kun ske med total afholdenhed. Sygdommen er en biologisk, 
psykologisk og social sygdom, hvilket betyder, at den rammer alle aspekter af den ramtes liv, og går også ud 
over den ramtes nærmeste. 
 
Ved Allorfiks behandlingscentre foregår behandlingen ud fra den motiverende samtale (motivational 
interviewing) og kognitiv adfærdsterapi, mens behandlingen gennem Katsorsaavik foregår med afsæt i 
Minnesota- og CENAPS-metoden. 



   
 

 
For mig at se er misbrugsbehandling yderst vigtigt, da en tørlagt alkoholiker er en stor gevinst for sin 
familie, sine venner og sådan set også for samfundet generelt, da vedkommende jo bliver i stand til at 
bidrage med sine kompetencer. Derfor er det også vigtigt, at vi som politikere sørger for, at den måde vi 
misbrugsbehandler er så effektiv som mulig, så succesraten bliver så høj som mulig. 
 
Jeg ser frem til at modtage svar på disse spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


